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Vážení spoluobčané, máme období adventu, blíží se Vánoce a taky konec, ale i začátek kalendář-
ního roku. Přeji Vám, abyste vánoční svátky strávili v kruhu svých nejbližších, abyste byli šťastni, 
spokojeni, naplněni vnitřní pohodou. Do nového roku Vám přeji i jménem zastupitelů a zaměst-
nanců obecního úřadu hlavně pevné zdraví, štěstí a spokojenost. Jana Hasilíková, starostka obce

100 let poté

celý text na str. 3

28.  října 2018, 
přesně  sto  let 
poté,  co  byla 
vyhlášena  sa-
mostatnost čes-
koslovenského 
státu,  sešla  se 
hrstka  občanů 
Zaječí,  aby  na 
počest  tohoto 
výročí odhalila 
pamětní desku.

Zaječské hody

celý text na str. 15

Mladá vína 2018

celý text na str. 13

První víkend v červenci si v Zaječí už asi 
nikdo nedovede představit bez tradičních 
krojovaných hodů. Letošní rok byl tento 
víkend s datem 7.–8. 7. 2018. A i  tento 
rok nám počasí přálo. Letos o to více, že 
nebylo ani zima, nepršelo a ani nebylo 
příliš horko.

Pátý ročník, 14 sklepů, 630 platících ná-
vštěvníků. Toto jsou čísla pro mnoho obcí 
nedosažitelná. Při neustálém nárůstu akcí 
v okolních obcích nikdo z nás, členů spolku 
Vinařů Zaječí,  nevěřil, že se z loňských 
453 návštěvníků dostaneme někam dál.



2

Mladí stolní tenisté Školka v knihovně

Vánoční jarmark Policie ve škole

Hody 2018

Dětské rybářské závody Mladá vína



3

Sto let poté

Lidka Létalová

Dne 28. října 2018, přesně sto let poté, co byla vyhlášena samostatnost 
československého státu, sešla se hrstka občanů Zaječí, aby na počest 
tohoto výročí odhalila pamětní desku. Paní starostka Jana Hasilíková 
nás přivítala, zdůraznila význam historického výročí pro svobodný 
rozvoj československého národa. Nakonec s úsměvem dodala, že by 
bylo pěkné, kdybychom se tu za sto let opět všichni sešli. „Nu což, 
budeme se o to snažit“, zněla naše odpověď.
Setkání jsme zakončili přípitkem a společným zpěvem české státní 
hymny. Musím se přiznat, že zazpívat si státní hymnu takto na 
veřejnosti, u příležitosti tak ojedinělého výročí, ve mně zanechalo 
silný zážitek. Až mi po těle přeběhla husí kůže. Slováci mají pro 
tento pocit krásný slovní obrat: „Zimomriavky mi prešly po tele.“ V 
momentě, kdy jsem chtěla paní starostce poděkovat za uspořádání 
pamětní akce, vynořily se mi v myšlenkách vzpomínky na mého 
stařečka Josefa Horáka. Když začala 1. světová válka, bylo mu 
dvacet let. Takový to byl mladíček. Musím se však vrátit o několik 
desetiletí zpět, do mého dětství, do útulné, hřejivé sedničky, kde 
žili moji stařečkové, kde jsem s nimi prožila tolik krásných chvil…
Kdo vyrůstal na vesnici, ví, jak takový vesnický koloběh probíhá. 
Od jara do podzimku plno práce na polích, zahradách, vinohradech, 
k tomu dvory plné drůbeže. Všichni museli pracovat, pomáhat, jak 
mladí, tak i staří. Jenom zimní čas dopřával oddechu, den se zkrátil 
a dlouhé zimní večery byly odměnou za celoroční namáhavou práci.
Nastala očekávaná zima. K nám dětem byla zima opravdu štědrá na 
sníh. Sáňkovaly jsme, koulovaly se, domů jsme přiběhly celé zkřehlé. 
Moje první cesta vedla ke stařence a stařečkovi do jejich malé, hřejivé 
sedničky. Stařenka pletla svetry, rukavice, ponožky, stařeček čítával 
knížky, které si nejdříve sám z novinových výstřižků svázal. Když 
jsem přiběhla ze sáňkování celá vymrzlá, stařenka odložila pletení, 
zahřívala mi promrzlé ruce a stařeček přiložil znovu do kamen.
Stávalo se, že jsem vklouzla do sedničky a stařečci měli besedníka. 

Přišel na návštěvu stařenčin bratr Jakub. Zavzpomínali na své rodiny, 
kamarády, oživovali staré vzpomínky, někdy smutné, někdy veselé. 
Nejčastěji švagrové vzpomínali na 1. světovou válku, na italskou 
frontu. Byla jsem tehdy malá, hrála jsem si s barevnými klubíčky 
vlny a hovor o válce mě moc nezajímal. Z těchto večerů mi utkvěly 
pouze útržky, ale stačily k tomu, abych později pochopila, že můj 
stařeček bojoval v 1. světové válce. Jejich oddíly, složené z více 
národností, prošly kus Evropy, až se dostaly do severní Itálie.
Boje i přesuny byly kruté. Zima, déšť, sníh, nemoci a hlad. Každý 

voják dostal svůj příděl, se kterým musel vyjít. Takový bochník chleba 
měl cenu zlata, dokázal zachránit život. A protože je válka krutá, 
vojáci, aby přežili, bochníky chleba svým druhům kradli. Stařeček 
říkával: „Museli jsme si své bochníky na noc dávat pod hlavu, jinak 
by nám je Poláci pokradli. Ti v tom byli nejhorší.“
Válka nebrala konce. Postupovali k řece Piavě, dál až po město Udine. 
Tady probíhaly ty nejtěžší boje. Smrt číhala na každém kroku, ale 
museli dál. Stařeček byl přidělen do lazaretu jako pomocný ošetřovatel, 
i když neměl žádného zdravotnického vzdělání, nanejvýš zdravotní 
kurz. Byla válka. Rozkaz je rozkaz, nikdo se na nic neptal. Boje 
neustávaly a do zákopů padaly střely děl, granátů a odtud vylétaly do 
povětří jen zbytky těl, rukou, nohou. Své raněné kamarády vynášeli v 
krutých bolestech. Ty vyhledávali, spíše vyhrabávali mezi mrtvými a 
snažili se je v lazaretech zachraňovat. Tak jak byla nouze o jídlo, byla 
nouze i o léky. Proto i zde, v lazaretech, bylo třeba silných, otrlých 
mužů, kteří dokázali tváří v tvář hledět umírajícím druhům přímo 
do očí, neboť nebyla šance na záchranu. Ti, kteří přežili, mnohdy 
odjížděli z lazaretu jako invalidé. Stařečka to velice trápilo, myslel na 
ně, vžíval se do jejich situace. Jaký že to bude život, až se vrátí domů 
bez rukou, nohou, o bolestivých šrámech na jejich duších nemluvě.
Uběhl nějaký rok a já, školačka jsem si přinesla domů svůj první 
školní atlas. Tam jsem objevila, kde leží Itálie, řeka Piava a město 

Udine. Celá šťastná jsem 
běžela ke stařečkovi do 
sedničky, ukázat mu, co 
jsem v atlase našla. Ten 
pohlédl  očima  plnýma 
smutných  vzpomínek. 
Podivil se, jaká to byla dál-
ka od domova. Nepřidal 
ani  slovo.  Dnes  chápu. 
Nechtěl zarmoutit  svoji 
malou vnučku smutným 
válečným povídáním.
Můj  stařeček  mě  ale 
nikdy nezarmoutil. Když 
se zrovna v sedničce ne-
dralo peří, nepřišel žádný 
na besedu, žadonila jsem: 
„Stařečku, zahrej mně na 
harmoniku.“ Nevyhověl 
mi vždy, byl už starý, prsty 
už tak nesloužily. Ale když sundával ze skříně do velkého bavlněného 
šátku pečlivě zabalenou harmoniku heligonku, měla jsem vyhráno! 
Malá sednička se dokázala v okamžiku proměnit ve sluncem zalitý 
pokojík, i když venku padal sníh, a to, když začal stařeček hrát a já 
zpívat. Ještě dnes mi zní v uších jedna z mnohých písniček: „Okolo 
měsíca kola sa dělajů, ta zajecká děvčata tisíce hledajů.“ Můj stařeček 
ani netušil, že zasel ve mně semínko lásky k hudbě, k našim krásným, 
moravským písničkám.
Jako malé mně vrtaly hlavou i jiné věci. Jak to, že v každé chalupě 
měli lidé plno dětí, ale moji stařečci měli jen moji mamku? Mockrát 
jsem se ptala jak stařenky, tak stařečka, vyhýbali se odpovědi, až 
se mně nakonec svěřili. Narodil se jim chlapeček a ještě malý, asi 
tak dvouměsíční jim onemocněl. Dostal psotník,  tehdy prý časté 
onemocnění dětí. Stařenka musela s chlapečkem k doktorovi. Zabalila 
ho do vlňáčku, na rukou ho nesla pěšky z Trkmance, kde tehdy bydleli, 
až do Podivína. Bohužel, ani doktor nepomohl. Synáček jim zemřel. 
Pak už žádné dítě nechtěli, byla  třicátá  léta, doba světové krize, 
obrovská nezaměstnanost, často ani na jídlo nebylo. Jak stařeček 
říkával: „Za války jsem prošel kus světa a všude jsem viděl trpící 
děti, proto už jsem nechtěl v této těžké, nejisté době přivést na svět 
další dceru nebo synka. Těžko by se jim žilo. To jsem si nechtěl 
vzít na svědomí.“
S postupem času si kladu otázku, jak mohla generace těchto lidí 
přežít i další, 2. světovou válku. A právě takto zkoušení obyčejní 
lidé si nikdy nestěžovali. Dokázali být veselí, šťastní a spokojení s 
tím, co mají. Vše, co měli, vytvořili vlastníma rukama, o to více 
si toho vážili.
Když jsem si později dávala dohromady stařečkovy vzpomínky na 

italskou frontu, setkala jsem se i s příběhem amerického vojenského 
dopisovatele. Jmenoval se Ernest Hemingway. Přiletěl do Itálie 
mapovat situaci na  frontě a zasílat zpravodajství pro americké 
noviny. Byl však raněn, umístěn v lazaretu, právě v té oblasti, kde 
v té době působil  i můj stařeček. Je více než pravděpodobné, že 
se životy  těchto dvou mužů jistě protly. Tehdy vcelku neznámý 
vojenský dopisovatel se po válce vrátil domů a začal psát knihy z 
vlastních válečných prožitků. Knihy byly vydány v mnoha jazycích 
a z neznámého dopisovatele se stal slavný světový spisovatel. Moje 
přesvědčení, že se setkal stařeček s Hemingwayem, utvrzuje i tato 
vzpomínka. Jako dítě jsem chodila ráda do knihovny. Vždy, když 
jsem šla, stařeček mně napsal na lísteček, abych mu přinesla tu či 
onu knihu. Dodnes vím, že jeho oblíbeným autorem byl právě Ernest 
Hemingway, který věrohodně popisoval tragické osudy vojáků na 
italské frontě, a to přesně tak, jak je zažil i můj stařeček. Možná, že 
stařeček v těch knihách hledal společné kamarády a sledoval jejich 
další osudy. A tak moje nevyřčená otázka, zda se stařeček a Ernest 
Hemingway potkali, zůstane bez odpovědi.
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Z jednání Zastupitelstva obce (ZO) konaného dne 
31. 7. 2018

ZO schválilo:
• rozhodnutí o dalším postupu pořizování územního plánu Zaječí 

podle § 56 zákona č. 183/2006 Sb., o územním plánování 
a stavebním řádu, ve znění pozdějších předpisů (stavební 
zákon) a pokračovat v pořizování následujícími kroky: Bude 
dokončena dohoda  s orgánem ochrany přírody a krajiny 
(pořizovatel předložil KÚ JmK dne 7. 2. 2018), požádá Krajský 
úřad JmK dle § 50 odst. 5 stavebního zákona o stanovisko 
k návrhu koncepce  (návrh ÚP Zaječí) podle § 10 zákona 
o posuzování vlivů na životní prostředí, požádá Krajský úřad 
JmK podle § 50 odst. 7 stavebního zákona o stanovisko k návrhu 
územního plánu z hlediska zajištění koordinace využívání 
území s ohledem na širší územní vztahy, upraví územní plán 
dle výsledků vyhodnocení projednání, projedná územní plán 
v řízení o územním plánu dle § 52 stavebního zákona.

• uzavřít Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene 
č. 1030044802/001 na pozemcích p. č. 3282/1 a 3282/25 mezi 
Obcí Zaječí a E.ON Distribuce, a. s. za jednorázovou úplatu 
5.000 Kč + 21 % DPH.

• uzavřít Dodatek č. 1 ke Smlouvě o příspěvku na spolufinancování 
sítě sociálních služeb ORP Břeclav.

• rozpočtové opatření č. 3/2018 ve výši příjmů: 544.200 Kč, 
výdajů: 5.861.400 Kč a financování: 5.317.200 Kč.

• udělit souhlas MŠ Zaječí k realizaci projektu „MŠ Zaječí 63“.
• poskytnout MŠ  Zaječí  výpůjčku  ve  výši  50.000 Kč  na 

předfinancování projektu „MŠ Zaječí 63“ do doby poskytnutí 
dotace z MŠMT. Výdaj bude doplněn do rozpočtového opatření 
č. 3/2018

• změnu účelu dotace pro spolek Rybníkáři Zaječí ve výši 
20.000 Kč na pořízení přívěsného vozíku.

ZO vzalo na vědomí:
• informaci o získaných dotacích na chodníky na ul. Školní a na 

realizaci opatření ÚSES II.
• projednání prodejů pozemků uvedených v záměrech č. 58/2018 

a 60/2018 na dalším zasedání ZO.

Z ustavujícího jednání zastupitelstva obce (ZO) 
konaného dne 1. 11. 2018

ZO zvolilo:
• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích 

starostkou obce Zaječí pro volební období 2018 – 2022 paní 
Janu Hasilíkovou.

• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích 
místostarostu obce Zaječí pro volební období 2018 – 2022 pana 
Františka Dobeše.

• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích 
třetího člena rady pro volební období 2018 – 2022 pana Jiřího 
Vlčka.

• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích 
čtvrtého člena rady pro volební období 2018 – 2022 pana Petra 
Nechutu.

• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. m) zákona o obcích 
pátého člena rady pro volební období 2018 – 2022 pana Dušana 
Létala

• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. l) zákona o obcích 
předsedu finančního výboru pro volební období 2018 – 2022 
paní Martinu Vejrostovou Veselou.

• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. l) zákona o obcích 
předsedu kontrolního výboru pro volební období 2018 – 2022 
Ing. Vladimíra Chládka.

• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. l) zákona o obcích 
členy finančního výboru pro volební období 2018 – 2022 pana 
Františka Létala a Ing. Anetu Kleiber Nosrätiovou.

• v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. l) zákona o obcích 
členy kontrolního výboru pro volební období 2018 – 2022 

Čas je neúprosný, jde si svým tempem. Já dorostla, stařečci 
zestárli. Jak se říká, není vše neustále zalité sluncem. Na hřejivou 
sedničku se snesl první stín. Jako by to bylo včera. Sedím na 
posteli, kde leží starý, nemocný stařeček, držím ho za ruku, 
z očí mi padají slzy jak kuličky hrachu. Mám sevřené hrdlo. 
„Stařečku…“, nedokážu však nic víc říct,  jenom naše oči se 
setkávají. Za pár dní odešel stařeček z tohoto světa. Je tomu 
neuvěřitelných čtyřicet pět let.
Vracím se zpět k nově vysazené lípě, k pamětní desce, ke zpěvu 
státní hymny. Snažím se uspořádat myšlenky na stařečka, které 
mě provázejí a zavazují. Zvedám oči k nebi: „Drahý stařečku, 
jak ráda bych Ti poslala tam nahoru pozdrav a slib, že si vlastní 
zemi zachováme, že budeme dělat vše proto, aby naše česká 
a slovenská řeč nezanikla. A také, aby nezaniklo naše krásné 
moravské nářečí, na které byl nesmírně hrdý i náš první pan 
prezident T. G. Masaryk. Vždyť jeho moravské ‚tož‘ bylo slyšet 
v tolika projevech a rozhovorech, a vůbec se za to nestyděl! Byl 
hrdý na své moravské kořeny a já jsem hrdá, že z těchto kořenů 
pocházíme i my; Ty i já, stařečku!“
Myslím si, že u příležitosti oslav stoletého výročí Československa, 
by měli připojit svůj slib, a pomoci nám jej vyplnit, i předsta-
vitelé našeho státu. Tím myslím, nejen poslance, senátory, ale i 
zastupitele malých obcí, které jsme si svobodně zvolili. K tomuto 
slibu stačí jen pár slov. „Slibuji, že budu sloužit pro blaho lidu 
této země, že budu poctivě spravovat majetek našeho státu, obce 
a nebudu zneužívat funkce mi svěřené k vlastnímu prospěchu 
a obohacení.“ Pamatujte: Člověk má takovou váhu, jakou váhu 
má jeho slovo!
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PharmDr. Ivanu Kyzlinkovou a paní Ivetu Schwarzovou.
• dva statutární zástupce obce, kteří budou vykonávat akcionářská 

práva ve spol. HANTÁLY, a. s., se sídlem Tovární 345/22, 691 
06 Velké Pavlovice, v období od 1. 1. 2019 do 31. 12. 2022 
starostku obce paní Janu Hasilíkovou a místostarostu obce 
pana Františka Dobeše.

• zástupce obce na účasti při jednáních na valných hromadách 
spol. V a K, a. s. se sídlem Čechova 1300/23, 690 11 Břeclav, 
ve volebním období 2018 – 2022 starostku obce paní Janu 
Hasilíkovou.

• zástupce obce při účasti na  jednáních DSO „Mikroregion 
Hustopečsko“, se sídlem Dukelské nám. 2/2, 693 01 Hustopeče, 
ve volebním období 2018 – 2022 starostku obce paní Janu 
Hasilíkovou.

• zástupce obce na účasti při jednáních DSO „Čistý jihovýchod“, 
se sídlem Tovární 345/22, 691 06 Velké Pavlovice, ve volebním 
období 2018 – 2022 starostku obce paní Janu Hasilíkovou.

• uzavřít Kupní smlouvu o převodu vlastnictví k bytu č. 409/6 
o rozloze 49 m2, podílu jednotky na společných částech domu ve 
výši 4900/67622 a podílu k pozemku st. 818 ve výši 4900/67622, 
náležející k označené bytové jednotce na ul. Požární v obci 
Zaječí.

ZO schválilo:
• odměnu za výkon funkce místostarosty jako neuvolněného 

člena zastupitelstva obce ve výši 15.000 Kč za měsíc, odměna 
v této výši bude poskytována ode dne 1. 11. 2018 do 31. 12. 2019.

• odměnu za výkon funkce členům rady  jako neuvolněným 
členům zastupitelstva obce ve výši 3.200 Kč za měsíc, odměna 
v této výši bude poskytována ode dne 1. 11. 2018 do 31. 12. 2019.

• odměnu za výkon funkce předsedy finančního a kontrolního 
výboru, předsedy školské, kulturní a sportovní komise jako 

neuvolněným členům zastupitelstva obce ve výši 600 Kč za 
měsíc, odměna v této výši bude poskytována ode dne 1. 11. 2018 
do 31. 12. 2019.

• odměnu za výkon funkce členům finančního a kontrolního 
výboru, členům přestupkové a školské, kulturní a sportovní 
komise jako neuvolněným členům zastupitelstva obce ve výši 
500 Kč za měsíc, odměna v této výši bude poskytována ode 
dne 1. 11. 2018 do 31. 12. 2019.

• odměnu za výkon funkce předsedy hospodářské a technické 
komise jako neuvolněnému členovi zastupitelstva obce ve výši 
1.600 Kč za měsíc, odměna v této výši bude poskytována ode 
dne 1. 11. 2018 do 31. 12. 2019.

• odměnu za výkon funkce členům hospodářské a technické 
komise jako neuvolněným členům zastupitelstva obce ve výši 
1.000 Kč za měsíc, odměna v této výši bude poskytována ode 
dne 1. 11. 2018 do 31. 12. 2019.

• odměnu neuvolněným členům zastupitelstva obce ve výši 
0 Kč za měsíc

• odměnu za výkon funkce členům finančního, kontrolního 
výboru přestupkové a školské, kulturní a sportovní komise, kteří 
nejsou členy ZO ve výši 500 Kč za každou účast na jednání 
komisí či výborů, odměna v této výši bude poskytována ode 
dne 1. 11. 2018 do 31. 12. 2019

• odměnu za výkon funkce členům hospodářské a technické 
komise, kteří nejsou členy ZO ve výši 1.000 Kč za každou účast 
na jednání komise, odměna v této výši bude poskytována ode 
dne 1. 11. 2018 do 31. 12. 2019.

• v souladu s ustanovením § 74 odst. 2 zákona o obcích, při 
souběhu odměn za výkon funkce neuvolněného člena ZO, byla 
takovému členovi ZO poskytnuta pouze odměna za výkon 
funkce, za níž dle rozhodnutí ZO náleží vyšší odměna.

Zpráva z činnosti Rady obce Zaječí za období  
červenec – říjen 2018

Rada obce schválila:
• uzavřít Smlouvu o spolupráci o úpravě práv a povinností při 

realizaci oprav vodovodního řadu na ulici Školní mezi VaK 
Břeclav, a. s. a Obcí Zaječí

• uzavřít Smlouvu o nájmu mezi Obcí Zaječí a Jednotou, spotřební 
družstvo Mikulov, na nebytový prostor v budově č. p. 408

• opravu příjezdové cesty ke střelnici v k. ú. Zaječí, provede 
firma Stavby RUFA, s. r. o., Velké Němčice

• uzavřít smlouvu na TDS na akci „Zaječí – ul. Školní, chodník“ 
s Ing. Leošem Kratochvílem, Lomnice u Tišnova

• uzavřít Příkazní smlouvu na administraci výběrového řízení 
pro zadání stavebních prací na akci „Stavební úpravy budovy 
č. p. 451 na kulturní sál“ (kinosál) a související prostory v obci 
Zaječí, se spol. Agentura K1, s. r. o., Břeclav

• výměnu cca 900 m kabelů k rozhlasu na ul. Hlavní, provede 
spol. MABIL Mobil, s. r. o.,

• uzavřít Smlouvu č. 648/B1/2018 o poskytnutí  finančních 
prostředků z rozpočtu SFDI na r. 2018 – na akci „Zaječí – ul. 
Školní, chodník“ ve výši 3.862.000 Kč mezi SFDI a Obcí Zaječí

• uhradit fakturu Architektonické kanceláři, zastoupené Ing. arch 
Barborou Jenčkovou, Brno, za projekt na „Stavební úpravy 
budovy č. p. 451 na kulturní sál“ (kinosál) a související prostory 
v obci Zaječí

• uzavřít Smlouvu o dílo mezi Obcí Zaječí a paní Lenkou 
Topolanskou, Lanžhot, na dotační poradenství a vypracování 
žádosti o poskytnutí příspěvku ze SFDI na realizaci akce 
„Zaječí – ul. Hlavní, chodník“

• podepsat Dodatek č. 1 Smlouvy o přeložce zařízení distribuční 
soustavy - Zaječí – ul. Pod Vodojemem, mezi Obcí Zaječí 
a E.ON Distribuce, a.s.

• provedení akce „Oprava chodníčku kolem ZŠ Zaječí“ spol. 
Stavby RUFA, s. r. o., Velké Němčice

• uzavřít Dohodu o provedení práce na pozici Správce sportovního 
areálu a sběrného dvora

• umístění dopravního sloupku na začátek pozemku p. č. 1779/1, 
z důvodu zabránění vjezdu dopravních prostředků, které 
narušují statiku sklepů a okolních staveb.

Rada obce vzala na vědomí:
• zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce Zaječí, okres 

Břeclav za rok 2018, nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky
• informaci z MěÚ Břeclav, Ing. Raclavské z odboru rozvoje 

a správy – územní plánování, že není možné vydat nový územní 
plán do 31. 12. 2018 z důvodu prozatímní nemožnosti dohody 
se životním prostředím ohledně plochy pro těžbu štěrkopísků, 
která je v současném platném ÚPN SÚ Zaječí.

Zpráva z činnosti Rady obce Zaječí za období 
listopad – prosinec 2018

Usnesení č. 1/2018 ze zasedání Rady obce Zaječí, konaného dne 
5. 11. 2018
Rada obce schválila:
• návrh složení komisí Rady obce Zaječí pro volební období 

2018 – 2022
• rozdělení kompetencí členů Rady obce Zaječí
• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2018 

pro Muzejní a vlastivědnou společnost v Brně z. s.,
• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2018 

pro SK Zaječí. z. s.,
• žádost Rybníkářů Zaječí, z. s., o poskytnutí finanční dotace do 

výše 20.000 Kč na úhradu části kupní ceny přívěsného vozíku
• členy komise pro hodnocení nabídek na veřejnou zakázku 
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„Projekt pro revitalizaci Zaječího potoka a revitalizaci LBC 
4 – Labutí jezírko“

• vyloučit společnost IS MORAVA, a. s., pro nesplnění podmínek 
a požadavků dle výzvy na opravu komunikace ulice Pod 
vodojemem a uzavřít Smlouvou o dílo na tuto zakázku s firmou 
Stavby RUFA, s. r. o., která splnila veškeré požadavky a cenově 
je z jedenácti uchazečů nejvýhodnější

• vydat souhlasné stanovisko k projektové dokumentaci pro 
územní a stavební řízení – stavby „Viniční usedlost Zaječí“ 
na ulici Šakvická

• složení Redakční rady „zaječského zpravodaje“ pro volební 
období 2018 – 2022

•  zrušit výběrové řízení na veřejnou zakázku „Stavební úpravy 
sokolovny na kulturní sál a související prostory, Zaječí“ (přihlá-
šena pouze jedna stavební firma) a po konzultaci s projektantem 
následně vyhlásit nové výběrové řízení.

Rada obce vzala na vědomí:
• návrh položkového rozpočtu stavby firmy Stavby RUFA, s. r. o., 

na „Opravu chodníků na ulici Školní“ v úseku od domu č. p. 
33 po ulici Hlavní

• návrh Smlouvy o dílo a Příkazní smlouvy na vypracování 
projektové dokumentace na akci „Zaječí – ul. Dlážděná, komu-
nikace a chodník a návrh Smlouvy o dílo a Příkazní smlouvy 
na akci „Zaječí – ul. Školní, zpevněné plochy“

• studii proveditelnosti na akci s názvem „Rekonstrukce dešťové 
kanalizace na ul. Hlavní“.

• výzvu k přípravě návrhů do rozpočtu obce na r. 2019

Rada obce pověřila:
• místostarostu obce pana Františka Dobeše zajistit kontrolu 

rozpočtu firmy Stavby RUFA, s.  r. o.,  týkající se rozšíření 
stavby „Oprava chodníků na ulici Školní“

• místostarostu obce pana Františka Dobeše zajistit kontrolu 
rozpočtu firmy Stavby RUFA, s.  r. o.,  týkající se rozšíření 
zakázky o práce neuznané pojišťovnou z pojistné události na 
akci „Oprava fasády Základní školy Zaječí“, položky rozpočtu 
budou upraveny do cen schválených pro pojistnou událost

• místostarostu obce pana Františka Dobeše a JUDr. Petru 
Janouškovou k přípravě odpovědi na obdrženou výzvu k od-
stranění pevné překážky z pozemku p. č. 1779/1, v k. ú. Zaječí, 
ulice Nad sklapy, ve vlastnictví obce, na kterém je umístěn 
dopravní sloupek

• místostarostu obce pana Františka Dobeše k jednání se spo-
lečností Lesy ČR, s. p. ve věci úpravy – odstranění suchých 
stromů ve „větrolamu“ podél komunikace II/421k nádraží

• starostku obce paní  Janu Hasilíkovou k  jednání  se  spol. 
TRASKO o podání cenové nabídky na provedení kontroly 
stavebního stavu stávající dešťové kanalizace a průtočnosti 
včetně uličních vpustí na ulici Školní.

Usnesení č. 2/2018 ze zasedání Rady obce Zaječí, 
konaného dne 19. 11. 2018

Rada obce schválila:
• provedení monitoringu potrubí dešťové kanalizace na ulici 

Školní
• uzavřít Smlouvu o dílo na akci „Oprava chodníku na ulici Školní“
• uzavřít Smlouvu o dílo na akci „Oprava fasády Základní školy 

Zaječí“ škody neuznané pojišťovnou
• uzavřít Smlouvu o dílo na akci „Oprava vnějšího pláště štítové 

stěny budovy ZŠ Zaječí“
• uzavřít Smlouvu o dílo a Příkazní smlouvu na akci „Zaječí – ul. 

Dlážděná, komunikace a chodník“ mezi Obcí Zaječí (objednatel) 
a Viadesigne, s. r. o. (zhotovitel)

• z Programu rozvoje venkova požádat o dotaci na vybavení 

a stavební úpravy v místní knihovně
• přizvat ředitelku MŠ na jednání RO v průběhu měsíce ledna 2019 

k podání informace o chodu MŠ
• zaslat Vyúčtování služeb za odvádění a čištění odpadních vod 

za období 10/17 – 09/18 majitelům nemovitostí
• uzavřít Veřejnoprávní smlouvu o výkonu přenesené působnosti 

na úseku projednávání přestupků uzavřená mezi Obcí Zaječí 
a Městem Břeclav

• zařadit žádost slečny Lenky Valentové – zástupkyni zaječských 
starků a chasy do programu jednání ZO bod – Informace 
k hodům v r. 2018 a k přípravě hodů v r. 2019.

Rada obce vzala na vědomí:
• Smlouvu o poskytování služeb – Dodatek č. 1 na zabezpečení 

provozu kanalizace a ČOV pro Obec Zaječí
• cenovou nabídku od spol. REPROSERVIS CZ, s.r.o, na pořízení 

multifunkční barevné tiskárny zn. Nashuatec MP C3003 – tisk 
A3 + A4, kopírka, skener

• návrh Rozpočtu obce na r. 2019 s navrženým doplněním
• návrh Střednědobého výhledu rozpočtu na r. 2019 – 2021 s na-

vrženým doplněním
• zájem pana Karla Ptačovského o práci vedoucího pracovní 

skupiny při obecním úřadě v Zaječí.

Rada obce pověřila:
• paní starostku a pana místostarostu obce k jednání se spol. 

E.ON a CETIN o přeložkách vzdušného vedení a jejich uložení 
do země (chodník, apod.)

• starostku obce k oslovení i  jiných společností k předložení 
cenových nabídek na zabezpečení provozu kanalizace a ČOV

• pana místostarostu obce k zajištění zaměření prostor knihovny
• paní starostku ke zjištění cenové nabídky na poradenské služby 

v oblasti dotací z EU v rámci programu OPŽP z okolních obcí 
od starostů

• radního Petra Nechutu k jednání s investorem panem Šustkem 
o připojení veřejného osvětlení na síť VO

• radního Jiřího Vlčka ke zjištění cenových nabídek na multi-
funkční tiskárny A3, A4, kopírka, skener

• paní starostku k oslovení bankovních institucí na umístění 
bankomatu v obci

• radního Petra Nechutu k účasti na jednání Školské, kulturní 
a sportovní komise

• paní starostku obce k jednání s p. Homolou ve věci o možnost 
připojení závlah na hřišti na závlahový systém v majetku 
ZEPRO Přítluky.

Usnesení č. 3/2018 ze zasedání Rady obce Zaječí, 
konaného dne 3. 12. 2018

Rada obce Zaječí schválila:
• uzavřít Dohodu o provedení práce na korekturu Radničních 

listů, a to od č. 2/2018 za hrubou odměnu ve výši 600 Kč za 
jedno vydání

• vyhovět výše uvedeným žádostem fyzických osob o prominutí 
platby – snížení platby za stočné u rodinných domů za období 
10/17–09/18

• vyúčtování finanční dotace poskytnuté obcí Zaječí v roce 2018 
pro Myslivecký spolek

• plán inventur za rok 2018 k provedení řádné inventarizace 
majetku a závazků Obce Zaječí za rok 2018 včetně stanovených 
termínů

• termín a program jednání ZO, které se bude konat ve čtvrtek 
13. 12. 2018 v 18.00 hod. v zasedací místnosti OÚ

• vyplácení mimořádných odměn za pracovní pohotovost za-
městnanců pracovní skupiny obecního úřadu v zimním období 
a o odměně za provádění zimní údržby v době mimo běžnou 
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pracovní dobu
• zveřejnit záměr č. 1/2018 na pronájem nebytového prosto-

ru v budově č. p. 402 na ulici Školní, pronájem pozemku 
p. č. 3186/149, vým. 102 m2 vedený jako ostatní plocha, jiná 
plocha v k. ú. Zaječí a na pronájem části pozemku p. č. 3186/126, 
vým. cca 95 m2

• realizaci stavby oprava mostku přes Zaječí potok na silnici 
II/421 k nádraží.

Rada obce vzala na vědomí:
• informaci  radního Petra Nechuty o  jednání s  investorem 

výstavby RD „Mladé vinohrady“ za ulicí Šakvická
• informaci paní starostky, že požadavek na umístění bankomatu 

v obci řeší s bankami
• cenové nabídky na zabezpečení provozu kanalizace a ČOV
• informaci paní starostky o vhodnosti pojmenování nových 

ulic – lokalita „Nová Sadařská“ a lokalita „Mladé vinohrady“ 
za ulicí Šakvická a o požadavku na předložení svých návrhů 
na názvy nových ulic předem informovat zastupitele obce

• informaci místostarosty obce o průběhu výběrového řízení na 
zhotovitele stavby „Projekt pro revitalizaci Zaječího potoka 
a revitalizace LBC 4 – Labutí jezírko“ za vinařstvím Vajbar 
a informaci starostky obce o zajištění odvádění odpadních vod 
ze všech nemovitostí v Zaječí do splaškové kanalizace a následně 
do čistírny odpadních vod, které řeší obec ve spolupráci se 
společností VZD INVEST, s. r. o.,  tak aby bylo zamezeno 
odvádění splaškových vod do stávající dešťové kanalizace 
a tím mimo ČOV, tak aby již nedocházelo ke znečištění koryta 
toku Zaječího potoka

• zápis z Hospodářské a technické komise ze dne 29. 11. 2018 
a doporučení komise na prodeje a pronájmy pozemků v obci.

Rada obce pověřila:
• starostku obce k jednání o možné instalaci radarového měřiče 

rychlosti v Zaječí na ulici Hlavní se statutárními zástupci 
města Hustopeče, kde obdobný systém již dlouhodobě funguje

Rada obce zamítla:
• vyhovět žádosti právnické osoby o snížení platby u provozovny 

za stočné za období 10/17–09/18.

Rada obce odložila:
• rozhodnutí pořídit novou multifunkční barevnou tiskárnu do 

příštího zasedání RO
• rozhodnutí o zasílání informací občanům pomocí e-mailových 

zpráv do doby vytvoření nových internetových stránek.

Rada obce rozhodla:
• o vyvolání jednání s odpovědnými zástupci Krajského úřadu 

JMK a SÚS JMK o projektu s názvem „Zaječí, ulice Hlavní, 
chodník“, na které bude znovu detailně probráno nové řešení 
komunikace v křižovatce Hlavní – Dlážděná a také další části 
ulice s ohledem na vytvoření možných parkovacích stání. 
Termín do 31. 1. 2019

• předložit cenovou kalkulaci na část nového chodníku na ulici 
Hlavní od „uličky“ po vjezd k RD č. p. 106 financovaného 
částečně z rozpočtu obce

• prozatím nezahajovat zakázku „Oprava kamenné zídky před 
kostelem“

• o zajištění výroby vhodných dřevěných prodejních stánků pro 
jejich využití na dalších akcích pořádaných v obci

• o zadání výběru zhotovitele na provedení opravy vstupu – 
vjezdu do areálu Mateřské školy v Zaječí podle dokumentace 
zajištěné ředitelkou MŠ

• neprodleně uplatnit  jako písemnou reklamaci vad zjištěné 
nedostatky na ocelovém přístřešku v areálu fotbalového hřiště 
u firmy COCHTANOVIC, s. r. o., Pod Břehy 1139/81, 691 06 
Velké Pavlovice.

Informace z radnice

Kateřina Létalová

I.C.E. karta „Senior karta“ – lze ji vyzvednout na Obecním úřadě 
v Zaječí. Určena  je pro všechny seniory v Zaječí. Karta slouží 
záchranné službě při poskytování pomoci, dozví se z ní informace 
o zdravotním stavu klienta. Pracovníci obecního úřadu pomohou 
seniorům vyplnit základní údaje v hlavičce, informace o zdravotním 
stavu (nemoci, léky) vypíše lékař. Tuto kartu je nutné připevnit doma 
na lednici nebo vnitřní stranu vstupních dveří, kde ji zdravotníci 
lehce najdou.

Sdělení obecního úřadu
Kateřina Létalová tel. 519 351 190

Pracovní doba pro veřejnost  
na OÚ Zaječí:

Po: 7:30 – 11:30 hod. 12:00 – 17:00 hod.
Út: 7:30 – 11:30 hod.
St: 7:30 – 11:30 hod. 12:00 – 17:00 hod.
Čt: 7:30 – 11:30 hod. 12:00 – 16:00 hod.
Pá: 7:30 – 12:00 hod.

Od 27. 12. 2018 do 31. 12. 2018 bude 
na obecním úřadě zavřeno.

Stav finančních prostředků na účtech 
obce k 30. 11. 2017

U banky: 40,6 mil. Kč

Upozornění

Jiří Vlček

Důrazně upozorňujeme řidiče, aby hlavně v zimním období nepar-
kovali auta na komunikacích a chodnících před domy, neboť takto 
zaparkovaná auta brání při zimním úklidu. V zimním období budou 
chodníky a komunikace udržovány zametacím strojem a může tak 
dojít k poškození aut.

Je potřeba si uvědomit, že chodníky  jsou určeny pro chodce. 
Chovejme se tedy ohleduplně ke svým spoluobčanům – chodcům, 
mezi které patří i naše děti.
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František Dobeš

Vážení spoluobčané, ve výše uvedeném, novém složení zastupi-
telstva bychom rádi splnili všechna naše předsevzetí z volebního 
programu a po sto dnech našeho působení v zastupitelstvu,  tedy 
někdy v průběhu měsíce února, bychom měli vydat a zveřejnit 
naše programové prohlášení zastupitelstva pro následující volební 
období do roku 2022. Bude zaměřeno především na zajištění lepšího 
vzhledu naší obce a jejího blízkého okolí. Hlavním úkolem bude 
oprava komunikací,  tedy vozovek a chodníků a samozřejmě také 
přilehlé zeleně na veřejných prostranstvích. Bude to jednak ulice 
Hlavní, jejíž rekonstrukce se již dlouhodobě připravuje ve spolupráci 
a za finanční spoluúčasti Jihomoravského kraje. Konečnou podobu 
projektové dokumentace na rekonstrukci komunikace Hlavní chceme 
ještě detailně projednat se zástupci JMK a SÚS JMK (viz usnesení 
rady obce na předchozích stranách). Nevhodně  je podle našeho 
mínění  řešení křižovatky Hlavní x Dlážděná v prostoru sochy 
sv. Jana Nepomuckého a také nám v novém návrhu ulice hlavní 
chybí parkovací stání. Z dalších významných obecních komunikací 
chceme pokračovat v opravě ulice Školní, kde v současné době 
zjišťujeme technický stav stávající dešťové kanalizace, která bude 
zřejmě vyžadovat rekonstrukci, po které by následovala celoplošná 
oprava vozovky. Podobně postupujeme v případě ulice Dlážděné, 
kde se v současné době připravuje projekt celkové rekonstrukce v 
podobném rozsahu jako na Školní. Před závěrečným schválením Vás 
s touto dokumentací chceme seznámit, tak abychom i od Vás získali 
případné připomínky a náměty. V realizovaných komunikačních 

stavbách roku 2019 nás čeká již zadaná akce v roce 2018, kterou 
je oprava komunikace „Pod vodojemem“ – spojka na ulici Břízová. 
Zpevnění cest v obecní zástavbě, a  to prodloužení ulice Požární 
kolem domu paní Navrátilové směrem k Vinařské, dále pak cesty 
z ulice Sadařská směrem ke hřišti a cesty od ulice Hlavní k ulici 
Nádražní. Zpevnění těchto cest bude v podobném duchu jako plocha 
pro parkování u vlakového nádraží. Další, pro obec významnou 
akcí v roce 2019 bude již dlouho očekávaná rekonstrukce bývalého 
kinosálu na nový kulturní dům. K jejímu částečnému financování 
bychom rádi využili právě vyhlašované státní dotace na opravy 
kulturních  zařízení v obcích. Výběr zhotovitele na tuto stavbu by 
se měl uskutečnit hned na začátku příštího roku a stavbu zahájit 
nejpozději na jaře 2019. Dále nás čeká „Revitalizace Zaječího potoka 
a Labutího jezírka“. Tato stavba v ceně cca 28 milionů Kč bude plně 
hrazena z dotačních prostředků Evropské unie z operačního programu 
životní prostředí. Předcházet jí však musí zajištění svedení všech 
odpadních vod z nemovitostí do čistírny odpadních vod, tak aby již 
nedocházelo ke znečišťování Zaječího potoka a jeho revitalizace tak 
měla vůbec smysl. Informace o připravovaných akcích a činnosti 
rady obce nyní můžete sledovat také na webových stránkách www.
zaječí.cz, kde bude nově uváděno usnesení z jednání rady. K výše 
uvedenému zajištění  lepšího vzhledu naší obce bych chtěl  tímto 
některé z Vás požádat o spolupráci při odstraňování nevzhledných 
skládek na obecních pozemcích a o případné další Vaše náměty na 
celkové zlepšení životního prostředí. Kontaktovat mě můžete na 
telefonním čísle 602 714 948 nebo adrese dobes@bkom.cz.

Projekt Operačního programu Výzkum, vývoj 
a vzdělávání (dále jen OP VVV)

Mgr. Vlastimil Cymorek, zástupce ředitele školy

Základní škola Zaječí využila možnost získat dotace z Evropského 
sociálního fondu a ze státního rozpočtu a v současné době realizuje 
projekt s názvem OP VVV – ZŠ Zaječí, registrační číslo projektu je 
CZ.02. 3. X/0.0/0.0/16_022/0006409. Realizace projektu je naplá-
nována od 1. 9. 2017 do 31. 8. 2019.
Celková výše dotace je necelých 500.000 Kč a tyto finanční prostřed-
ky byly použity na osobnostně sociální a profesní rozvoj pedagogů ZŠ 
a na extrakurikulární – mimoškolní vzdělávací rozvojové aktivity ZŠ.
Mezi osobnostně sociální a profesní rozvoj pedagogů patří aktivity, 
díky kterým byli nebo jsou pedagogové vzděláváni v oblasti čtenářské 
a matematické gramotnosti, cizích jazyků a v oblasti inkluze. Dále 
jsou to aktivity podporující tandemovou výuku, vzájemnou spolupráci 
pedagogů zaměřenou na matematickou gramotnost a zavedení metody 
CLIL do výuky.
Během tandemové výuky učí v  jedné hodině dva pedagogové 
a často bývá tento způsob výuky realizován v hodinách s praktickým 
zaměřením. Metoda CLIL prohlubuje a zdokonaluje znalosti cizího 
jazyka, protože je část běžné nejazykové hodiny vyučována anglicky.
Mezi extrakurikulární – mimoškolní  rozvojové aktivity patří 

např. čtenářský klub, klub zábavné logiky a deskových her, nebo 
doučování žáků ohrožených školním neúspěchem.
Díky těmto aktivitám dochází nejen k rozvoji pedagogů, ale také ke 
zkvalitnění výuky a podpoře společného vzdělávání. Ze získaných 
finančních prostředků byla placena např. školení pro pedagogy, 
nakoupily se knihy zaměřené na problematiku vzdělávání žáků se 
specifickými poruchami učení a vzdělávání žáků nadaných a různé 
učební pomůcky.
V současné době je více než polovina naplánovaných aktivit  již 
zrealizována, do konce pololetí školního roku 2018/2019 budou 
dokončeny aktivity zaměřené na metodu CLIL, tandemovou výuku, 
čtenářský klub a vzájemnou spolupráci pedagogů.
Chtěl bych poděkovat všem zaměstnancům školy za jejich práci, 
kterou každodenně odvádějí,  rodičům za spolupráci, žákům za 
aktivitu a snahu se dále vzdělávat, a  také všem ostatním, kteří 
podporují naši školu. Do nového roku Vám všem přeji jen to nejlepší 
a hlavně spoustu zdraví.

Poznámka redakce:
CLIL (Content and Language Integrated Learning, tj. obsahově 
a jazykově integrované učení) patří k významným kurikulárním - 
vzdělávacím trendům současného evropského školství, a je jednou 
z možných strategií dvojjazyčného vzdělávání.

Nové složení zastupitelstvo obce pro období  
2018 – 2022

Hasilíková Jana
Starostka obce  724 168 214
Dobeš František
Místostarosta  602 714 948
Chládek Vladimír, Ing.
Člen zastupitelstva a předseda kontrolního výboru
Novák Bohumil
Člen zastupitelstva a hospodářské a technické komise
Létal Dušan
Člen rady obce
Létal František
Člen zastupitelstva a finančního výboru
Janoušková Petra, JUDr.
Členka zastupitelstva

Ptačovský Karel
Člen zastupitelstva a školské, kulturní a sportovní komise
Vlček Jiří
Člen rady obce
Nechuta Petr
Člen rady obce
Kyzlinková Ivana, PharmDr.
Členka zastupitelstva a kontrolního výboru
Osička Radek
Člen zastupitelstva a předseda školské, kulturní a sportovní komise
Vejrostová Veselá Martina
Členka zastupitelstva a předsedkyně finančního výboru
Pálka Ladislav ml.
Člen zastupitelstva hospodářské a technické komise
Grmela Jan, Ing., PhD.
Člen zastupitelstva předseda hospodářské a technické komise
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Moje obec – moje město – můj kraj za 100 let

Vanessa Robošová (VII. tř.)

Vlasta Novotná utrpěla v dětství úraz zad. Přes veškerou léčbu ji 
záda neustále bolela. Kamarádka její maminky jí doporučila jít za 
bylinářkou, třeba jí pomůže.

Vydala se tedy za ní, zaklepala, pozdravila a pověděla, co ji trápí. 
Léčitelka ihned pochopila, o co jde a začala hledat kouzelný nápoj 
pro uzdravení zad. Jelikož jej nemohla najít, musela uvařit nový. 
Během vaření přidávala různé bylinky: křivočár, mátu, žluťonoh, 
vodu, pepř a sůl. Lektvar pořádně zamíchala, podala ho Vlastě 
v hrníčku a řekla jí, kdy a kolik toho má vypít. Vlasta poslechla 
a pospíchala domů. Hned poté, co přišla domů, vzpomněla si, že jí 
paní bylinářka radila, aby si šla sednout na klidné a oblíbené místo. 
Vzpomněla si, že nejraději sedává u kostela na prvním schodku. 
Vyrazila tam, klidně usedla a za příjemného slunečního odpoledne 
se napila lektvaru. Cítila, jak se v ní probouzí teplo a jak se jí ulevují 
záda a přitom pomalu usínala…

Za chvíli si uvědomila, že sedí u jiné zdi než původně. Velikou zeď 
musela obejít úplně celou, aby zjistila, kde je. Byla ve své vesnici, jen 
jí připadalo, že je vše jiné. Rozhodla se, že vyrazí domů. Najednou 
zahlédla dětské hřiště, zdvihla obočí a nemohla se vynadívat, jaké 
jsou tam změny – bouda s lasery místo kolotoče, síťovaný vál místo 
houpačky a místo tenisového kurtu byl bazén s tobogány a skokánky. 
Už si byla jistá, že se jí to vše musí jenom zdát a pokračovala dál. Za 
chvíli se dostala na ulici Dlážděnou, kde přibyly dva pruhy a nové 
předělané moderní domy. Bydleli  tam lidé, které neznala. Divila 
se a raději mlčela a rozhlížela se po okolí. Najednou spatřila dům 
bez oken. Bylo jí to divné, a proto přistoupila blíže, ale stále se jí 

to nezdálo. Přistoupila ještě blíž a uviděla ve stěně malinké dírky. 
Chvíli u obří budovy stála a přemýšlela, co to může být. Pak si 
uvědomila, že stěny domu zakrývají žaluzie stejné barvy. Vše bylo 
velice moderní a zvláštní…

V dáli cesty vykukovala budova veliká jako dva paneláky vedle 
sebe. Sousedila s Hassmaňákem. Hassmaňák je malý kopec, kde 
v zimě děti sáňkovaly a v létě opékaly špekáčky. Paní Vlasta kráčela 
kolem budovy a najednou uviděla obrovský nadpis – Olympie. Divila 
se, jak je možné, že je Olympie v Zaječí, vždyť přece vždycky byla 
v Brně v Modřicích. Začala smutnit, že nic není jako předtím. Ani 
ji nelákalo se dovnitř podívat, přestože ráda nakupuje.

Vzdychla, smutně pokračovala v cestě a přála si, aby ji potkalo něco 
hezkého. Při cestě se dívala na šedý chodník se stezkou pro cyklisty. 
Čekala, až někdo projede na kole. Stále nikdo. Z ničeho nic jí před 
nosem proběhl, nebo spíše se svezl cizí pán. Nebyl na kole. Nikdo 
nejezdil, ani nechodil, všichni měli své vozítko, které se vznášelo. 
Ano, vznášelo se a nemělo žádná kola. Vyzařovalo modrá světla, jež 
bodala do očí. Procházela se jen tak bez cíle. Přišla ke křižovatce, 
kde ji potkalo alespoň malinké štěstí. Socha sv. Jana Nepomuckého. 
Ten tam stojí už od 19. století. Byla krásně upravená a podobná jako 
za jejího mládí. Tahle socha je v Zaječí velmi důležitá. Připomíná 
nám krásnou a někdy i děsivou minulost.
S velkou zvědavostí šla Vlasta navštívit svůj bytový dům. Cesta 
k němu byla až moc dlouhá. Na chvíli se musela pozastavit a sednout 
si na trávu, která byla velmi vzácná. Plná energie pokračovala dál 
v cestě. Byla zklamaná, že dům nemůže najít. Na jeho místě totiž stál 
pětihvězdičkový hotel. Začala plakat a vzpomínat na dobu strávenou 
ve svém oblíbeném domě.

Z dění v základní škole

Mgr. Lenka Němetzová

V pondělí 3. září  jsme slavnostně zahájili školní rok 2018/2019. 
Významný den to byl hlavně pro malé prvňáčky a  jejich rodiče, 
přejme jim hodně školních úspěchů!
V říjnu jsme se i my ve škole připojili k oslavám 100. výročí založení 
naší republiky. Žáci 1., 2. a 3.  třídy si  jej připomněli na zámku 
v Mikulově, kde se při výchovném pořadu „Jak se žilo prababičkám“ 
soutěživou formou dozvěděli mnoho zajímavostí. Mimo jiné se 
také posadili do starých lavic a zkusili psát na břidlicové tabulky 
břidlicovým kamínkem a nakupovali za nasbírané haléře ve starém 
obchůdku. Žáci od 4. do 9. třídy zase zažili na toto téma projektovou 
výuku. Páťáci přišli oblečeni ve stylu první republiky a i výuka se 
tomuto období přiblížila. Místo psaní měli krasopis – psali perem 
a inkoustem. Také je navštívili vzácní hosté ze Slovenska. Vyzkoušeli 
si porozumění mluvené slovenštině, počítali slovensky, a  také si 
zazpívali slovenskou písničku. Na druhém stupni tento projektový den 
zahájili zpěvem Československé hymny, poté se třídní týmy utkaly ve 
vědomostním kvízu z historie, ke kterému vytvořili podklady deváťáci 
v hodině dějepisu. Soutěžící si také vyzkoušeli své znalosti z jazyka 
slovenského. Nejúspěšnějším týmem se stali deváťáci, kterým ale na 
paty zdárně šlapali sedmáci. Ve druhé části projektového dne žáci 
navštěvovali tvůrčí dílny podle svého zájmu, ve kterých si vyzkoušeli 
nejen svou kreativitu a manuální zručnost. Závěr dne patřil výzdobě 
tělocvičny na připravovaný koncert. Den jsme si zpestřili i volbou 
našeho oblečení v barvách trikolóry a malováním na obličej.
Ve středu 24. října jsme oslavili sto let naší republiky slavnostním 
koncertem, kterým nás provázely L. Schäfferová a V. Osičková. 
Zazpíval nám školní pěvecký sbor pod vedením paní učitelky 
Karafiátové a vystoupily děti z folklórního souboru Hanýsek ze 
Šakvic. Společně jsme si zazpívali českou i slovenskou hymnu.
Deváťáci navštívili na dva dny s paní učitelkou Schmalzovou 
a Karafiátovou Prahu. Viděli nejvýznamnější památky a u vybraných 

si vyslechly spolužákův referát plný zajímavých informací. Vyrazili 
také na Úřad práce do Břeclavi,  jejich setkání s pracovnicemi 
Informačního a poradenského střediska bylo zaměřeno na volbu 
další střední školy a povolání. Na toto téma v listopadu navštívili 
Veletrh středních škol na Brněnském výstavišti.
Za kulturou vyrazili žáci 7. a 8. třídy na anglické divadelní před-
stavení o dvou bratrech Jack and Joe do Hustopečí. A naopak za 
námi do školy přijela hudební skupina MARBO. Pro žáky 1. stupně 
si připravila hudební program s názvem „Tajemství písniček“, pro 
žáky 2. stupně program s názvem „Filmová hudba“. Hudební skupina 
nakonec roztančila všechny. Za poznáním jeli někteří žáci 7., 8. a 9. 
třídy do Brna na exkurzi do VIDA! science centra. Zhlédli 3D film 
„Predátoři“ a zjistili, že při lovu to nemají opravdu snadné a často 
v něm prohrávají. Prošli si celou expozici a vyzkoušeli si většinu 
interaktivních exponátů. Zúčastnili  se Science Show s názvem 
„Kolo“, což je představení plné zábavných pokusů věnované 200. 
výročí vynálezu bicyklu. A na závěr absolvovali výukový program 
„Mladý detektiv“, ve kterém se účastnili detektivní hry a snažili se 
vyřešit případ vraždy mladé vychovatelky.
Deváťáci pořádali poslední říjnový den pro všechny žáky školy 
halloweenskou párty. Zajistili výzdobu chodeb, vyhodnocovali 
z každé třídy nejlepší masku a pro žáky 1. a 2. třídy připravili cestu 
za pokladem. Ve škole to tento den bylo opravdu hodně děsivé!
Tradičně proběhla i dopravní výchova. Pěkný podzimní den strá-
vili žáci čtvrté a páté třídy na dopravním hřišti v místní mateřské 
škole. Než nasedli na kola, zopakovali si ve třídě základní pravidla 
silničního provozu. Výchovný program pro nás vytvořili i policisté 
z Břeclavi. Pro 1. a 2. třídu si připravili program s názvem „Policejní 
pohádky“, 3. a 4. třída si zopakovala dopravní výchovu a 5. a 6. třída 
se seznámila s kyberšikanou. Na závěr si žáci vyzkoušeli policejní 
vestu, pouta a alkoholtestr.
Ve škole se stále něco děje, aktuální informace najdete vždy na 
webových stránkách školy www.zszajeci.cz.
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Bloudila cestou necestou…najedou se ocitla u fotbalového hřiště. 
Doufala, že uvidí chlapce a dívky, jak hrají fotbal. Místo hřiště tam 
stál sklad na vybité baterie. Rozhodla se ještě zajít do rodinného 
vinohradu. Kráčela s obavami, co ji tam potká. Navzdory obavám 
se vinné révy stále zelenaly na sluníčku pod dohledem starodávné 
Pálavy. Místo vinohradu spíše čekala nějakou betonovou hrůzu. Opak 
byl pravdou. Ve vinohradě zahlédla dvě postavy. Zašla k nim na kus 
řeči. Představili se. Zjistila, že mají stejné příjmení jako ona. Díky 
tomu bylo její cestování Zaječím příjemnější. Jan a Karlička jí sdělili, 

že je baví žít jako kdysi. Za chvíli se rozloučili a Vlasta se vydala 
zpět ke kostelu. Sedla si na první schodek a usnula. Zanedlouho se 
probudila a řekla si: „Jejda, jak jsem tu dlouho mohla spát?“ a šla 
klidně domů.
Častokrát si vzpomněla na ten zvláštní sen. Když byla babička, do 
rodiny se jí narodila první vnoučata. Byla to dvojčata: Jan a Karlička. 
V tu chvíli se jí oživil dávný sen, o kterém se už nedozví, jestli byl 
pravdou, nebo jenom snem.

Natálie Macálková (VII. tř.)

Vánoční

V domě voní rohlíčky
V dálce znějí rolničky.
Ano, přichází Vánoce
Opět po roce.

Začíná to Mikulášem,
Ten rozdá sladkosti všem.
Pozor ale na čerty,
S nimi nejsou žádné žerty.

Pak nastává Štědrý den,
všech dětí splněný sen.
Snad se splní všechna přání,
hlavně štěstí, láska, zdraví.

Kristýna Chaloupková (IX. tř.)

Zima je tu

Až přiletí první vločka
a vše přikryje sníh,
pak se rozzáří dětem očka
a všude zazní smích.

Vánoční čas se pomalu blíží,
čas klidu a radosti.
Okénko kuchyně se nám zamlží
z toho, jak pečeme sladkosti.

A až na Štědrý den ráno
vánočka dům provoní,
víme, že všem bude přáno,
a Ježíšek u stromečku zazvoní.

Aktuální dění v mateřské škole

Za kolektiv MŠ zapsala Bc. H. Sedláčková

Naše školka přivítala v září 54 dětí přihlášených do předškolního 
vzdělávání, z toho věkem 16 dětí, pro které je už docházka povinná, 
protože by v příštím školním roce měly nastoupit do první třídy ZŠ.
Zahájení povinné školní docházky je významná událost nejen 
pro žáčky, ale i pro jejich rodiče. Proto naše školka nabízí i letos 
této cílové skupince setkávání s lektorkou, která předvádí dětem 
i rodičům, jak na to. Na co se zaměřit při přípravě dětí na školu, 
všímá si nejen jejich rozumových dovedností, ale i sociálního chování. 
Cílem těchto setkání není soutěž o nejšikovnějšího předškoláčka, 
ale pomoc rodičům.
Kromě nových dětí ve školce (17 nově přijatých) máme taky nové 
kolegyně v pedagogickém personálu: paní učitelku Martu Reiterovou, 
paní učitelku Irenu Slukovou a paní asistentku pedagoga Michaelu 
Vlašicovou.
Letos jsme obnovili spolupráci s místní knihovnou především díky 

vstřícnosti paní Karafiátové, a to hlavně se skupinkou nejstarších 
dětí ze školky. Doufáme, že děti získají zájem o knížky, který je 
bude motivovat i ve škole k tomu, aby rády četly. Aby nevnímaly 
svět kolem sebe jen přes elektronické vymoženosti. Knihy vždy byly 
a zůstávají obohacením pro velké i malé čtenáře (v případě našich 
dětí „posluchače“).
S vděčností letos přijímáme velkorysou spolupráci i z řad rodičů, 
kteří nám pomáhají s drobným dovybavením tříd (ušití zástěrek, 
zakoupení šatních ramínek), a dokonce jsme obdrželi i finanční dar, 
za který děkujeme.
Děti ze školky evidentně neleží na srdci jen rodičům a pedagogům, 
ale taky myslivcům ze Zaječí (i když i mezi nimi jsou „naši“ tatínci). 
Letos vyšli vstříc zájmu dětí o tzv. polytechnické vzdělávání a vyrobili 
dětem dřevěný pracovní ponk. Na parametry a co nejefektivnější 
vybavení pečlivě dohlížela paní učitelka Kmoníčková.
Ponk je umístěn ve třídě Motýlků, kterou letos navštěvují nejstarší 
děti, a paní učitelka nejen připravuje zajímavé činnosti se dřevem, ale 
také bedlivě dohlíží na bezpečnost při těchto činnostech. Plánujeme, 
že postupem času, jak budou děti z ostatních tříd starší a zručnější, 
budou také tvořit svoje dílka u tohoto ponku.

„Ve většině mateřských škol se polytechnické vzdělávání omezuje na 
běžný sortiment stavebnic a didaktických materiálů konstrukčního 
typu […]. Děti se sice učí ‚zatloukání‘ na stavebnicích, ale neznají 
skutečný hřebík a kladívko. Učí se ‚šroubování‘, ale neumí držet 
skutečný šroubovák v drážce šroubku, vybrat správnou velikost 
šroubováku ke šroubku. Nedostanou se k pilce a k řezání skutečného 
kousku dřeva. Vývojovou potřebou dětí v tomto věku je dělat věci 
skutečně – ne  jenom ‚jako‘ – a nabídneme-li  jim tyto skutečné 
činnosti s veškerou vážností, důvěrou a respektem, vedeme je tím i ke 
skutečné zodpovědnosti za správné a bezpečné provedení.“ (citace 
ze stránek MONTESSORI ČR)
Jak je vidno, v naší školce se pořád něco děje a teď se zájem všech 
dětí soustředí na překrásný adventní a vánoční čas. Fantazie dětí 
„jede“ na plné obrátky, jsou plny očekávání na volné dny s rodiči, na 
dárky, na stromeček a dobrůtky. Spousta dětských přání se dá splnit 
za peníze, ale věřte, že děti stejně tak ocení, když budou s maminkou 
zdobit cukroví nebo když jim tatínek třeba přečte hezkou pohádku.
Všem rodičům, přátelům a příznivcům naší školky přejeme veselé 

Vánoce a do nového roku 2019 hodně zdraví a mnoho krásných 
společných chvil se svými nejbližšími!
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Co se děje v knihovně

Mgr. Silvana Karafiátová

Před několika lety jsme se rozhodli koupit dům v Zaječí. Byla jsem 
velmi potěšena, když jsem zjistila, že v sousedství našeho domu 
sídlí místní knihovna. Při nejbližší příležitosti jsem do 
knihovny zavítala a tam jsem se seznámila se zkušenou 
knihovnicí – paní Alenou Krontorádovou. Hned od začátku 
nás spojovala láska ke knihám, k češtině a k hudbě. Měla 
jsem tu čest pokračovat v její cestě a snažit se pro školu 
a knihovnu udělat maximum.
V září  jsme se zúčastnili projektu Jižní Morava čte. 
Letošní ročník nesl název Moje obec – moje město – můj 
kraj za 100 let. Soutěž měla více kategorií: v nejmladší 
kategorii (4–7 let) v 1. kole zvítězil Štěpán Buchta. Jeho 
výtvarná práce byla zaslána do krajského kola. V kategorii 
11–15 let zvítězila Vanessa Robošová. Její literární práce 
byla taktéž zaslána do dalšího kola, které se uskutečnilo 
v Moravské zemské knihovně v Brně. Vanessa získala 
třetí místo v kraji. Žáci, kteří se umístili na 1. místě bez 
postupu a na 2. místě, dostali od organizátorů vstupenky 
do brněnského VIDA! centra.
Ve spolupráci s Obcí Zaječí jsme v pátek 9. listopadu 
v knihovně uspořádali vernisáž s názvem Počátek kolovratu.    

Své obrazy zde vystavovala mladá ukrajinská umělkyně Nadia 
Danylova. Návštěvníci měli za úkol poznat, které motivy ze slovanské 
mytologie autorka ve svých dílech použila. Zároveň se snažili přijít 
na to, na kterém obraze malířka znázorňuje Zaječí. Ukrajinskou 
kulturu nám měla přiblížit  i ukrajinská píseň „Démoni“, kterou 
v originále zazpívala Michaela Stratilíková.

Ve středu 28.  listopadu jsme do knihovny pozvali předškoláky 
z Mateřské školy Zaječí. Společně s žáky 7. třídy 
jsme pro ně připravili scénické čtení dvou pohádek 
(Kouzelná píšťalka a Hrnečku vař). V hodinách 
literatury se sedmáci naučili, co je to scénické čtení 
a jaké jsou jeho hlavní rysy. Teorii jsme pak ověřili 
v praxi a výsledek byl úžasný. Scénické čtení se 
líbilo nejen předškolákům, ale i našim sedmákům!
V knihovně chceme dělat spoustu akcí (workshopy, 
přednášky, výstavy, literární besedy, akce s mamin-
kami). Mělo by to být především místo komunitní. 
Uvědomujeme si, že je k tomu potřeba zrekonstruovat 
vnitřní prostory. Z tohoto důvodu chceme společně 
s Obcí Zaječí zažádat Jihomoravský kraj o dotaci, 
díky které by mohla být naše knihovna hezčí a útul-
nější. Pokud vše dobře dopadne, knihovna získá 
novou tvář již v září příštího roku.

Dětský pěvecký sbor ze ZŠ Zaječí

Mgr. Silvana Karafiátová

Do školního pěveckého sboru chodí především děti z prvního 
stupně. Hned od začátku září jsme aktivně pracovali, jelikož jsme 

připravovali koncert v rámci stého výročí založení Československa.
Koncert se uskutečnil ve středu 24. října ve školní tělocvičně. Zdi 
tělocvičny zdobily literární a výtvarné práce dětí, které se den předtím 

zúčastnily projektového dne ve škole. Na jedné straně byly 
pověšeny české a slovenské vlajky, na straně druhé to byla 
mapa Československa, příběh ve slovenštině, nebo mozaika 
tváří významných českých a slovenských osobností. Celý 
večer zpestřila hudba a tanec Folklorního souboru Hanýsek 
ze Šakvic. Měli jsme také možnost vyzkoušet si vlastní 
ozvučovací aparaturu, s jejímž nákupem nám výrazně 
pomohl pan Miroslav Brúček.
Děti ze školního sboru vystoupily v neděli 2. prosince na 

vánočním jarmarku, při příležitosti rozsvícení vánočního 
stromečku na 1. adventní neděli. V kostele sv. Jana Křtitele 
bylo úplně plno a vánoční písně, které děti zpívaly, si 
získaly srdce každého posluchače. Pokud někdo z vás 
tyto vánoční písně neslyšel, může  to udělat v sobotu 
22. prosince v místním kostele.
Naše spolupráce s českou menšinou ze Srbska i nadále 
pokračuje. Plánovaný koncert pro tamější publikum je 
naplánován na konec května. Po novém roce se už začneme 

na cestu připravovat.
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Oprava článku v Radničních listech č. 1/2018

Redakční rada zpravodaje

Ve článku s názvem Ukliďme Zaječí 2018 bylo uvedeno, že úklidu 
ve větrolamu se ujali členové rybářů Zaječí. Tímto se omlouváme 
za nedopatření, úklidu ve větrolamu se zúčastnili i zástupci z řad 
myslivců (viz fotografie č. 1 u uvedeného článku).

Z činnosti Mysliveckého spolku Zaječí-Nové Mlýny 

v roce 2018

Petr Grmela ml.

Vážení spoluobčané, dovolte mi, abych Vám jménem Mysliveckého 
spolku Zaječí – Nové Mlýny stručně přiblížil jeho činnost v roce 
2018. V uplynulém roce došlo k několika důležitým událostem. 
Některé byly příjemné více, jiné méně. Začněme těmi příjemnějšími. 
Myslivecký spolek se aktivně zabývá chovem zvěře. Náš revír, který 
obhospodařujeme, má rozlohu 1569 ha. Ve vhodných místech máme 
umístěna myslivecká zařízení, sloužící k příkrmům zvěře v době 
potravní nouze – v zimních měsících. V letních měsících, kdy je 
přírodních zdrojů potravy relativně dostatek, zavážíme do revíru vodu. 
Pomocí napáječek tak zajišťujeme nejen zvěři, ale i všem ostatním 
živočichům přístup k vodě. Obzvláště v posledních, suchých letech 
tato činnost získává na důležitosti. U napáječek tak lze pozorovat 
i ptáky, obojživelníky, zkrátka vše živé, co lze v naší přírodě spatřit. 
Ze zvěře lovíme především zvěř spárkatou – srnce obecného a prase 
divoké. Drobné zvěře máme v revíru, bohužel, trvalý nedostatek. 
Pracujeme na obnově objektu bažantnice, abychom zkusili bažanty 
odchovávat uměle a aktivně je vracet do okolní přírody. S tím souvisí 
i zaměření se na lov zvěře myslivosti škodící (liška obecná, kuna 
lesní i skalní, straka obecná). V letošním roce jsme také provedli 
pokus o zpětnou introdukci králíka divokého do našeho revíru. 20 
párů králíků bylo po přeočkování proti nemocem vypuštěno v lokalitě 
Prádliska. Doufáme, že se kolonie úspěšně uchytí a bude prosperovat. 

Zajíc polní v naší honitbě není obhospodařován intenzivním lovem 
již několik sezon. S očekáváním pohlížíme na biokoridory, které na 
vlastních pozemcích buduje obec Zaječí. Do jiných lokalit, kde jsou 
již koridory vybudovány a fungují, se úspěšně vrací život a počty 
zajíců (i jiné drobné zvěře) utěšeně stoupají. Doufejme, že tomu tak 
bude i u nás.
Naše činnost se však nesoustřeďuje jen na zvěř a péči o ni. Spolek 

je také činný v jiných oblastech. Pořádáme veřejné střelecké soutěže 
v disciplínách Americký trap a Lovecké kolo na místní střelnici. Jarní 
Velikonoční beránek a podzimní Zaječský pohár bývají akce vždy 
vydařené a těší se velkému zájmu jak z řad střelců, tak z řad diváků 
z širokého okolí. Na těchto akcích mohou návštěvníci také ochutnat 
produkty naší výborné myslivecké kuchyně. Dále v jarním a letním 
období pořádáme každý pátek  tréninkové střelby, umožňujeme 

komerční střílení a možnost vyzkoušet si střelbu z brokovnice na 
asfaltový terč –  jako adrenalinový zážitek  i pro  ty, kteří nejsou 
myslivci, nebo držiteli zbrojního průkazu.
Nezapomínáme ani na naše nejmenší. Každoročně pro děti z mateřské 
školy organizujeme myslivecký den, na kterém děti seznamujeme 
s osobou a činností myslivce. Dozvídají se něco o zvěři, lovu, zbraních 
a práci s loveckým psem. Největším lákadlem pro děti bývá ukázka 
práce sokolníka a jeho dravce. V uplynulém roce také spolek věnoval 
dětem Mateřské školy v Zaječí malou dílničku. Dřevěný dílenský 
ponk, ve zmenšeném provedení, s opravdovými svěráčky  jsme 
vybavili funkčním nářadím. Setkal se s velmi kladnou odezvou jak 
od dětí, tak od personálu školky. Pracovní zástěry malým kutilům do 
dílny nesměly chybět. Za jejich ušití bychom chtěli tímto poděkovat 
paní Lence Titzové.
Členové spolku se v letošním roce zúčastnili také globální akce 
Ukliďme Česko – Ukliďme Zaječí, na které jsme kompletně vyčistili 
od odpadků lokalitu Prostřední větrolam. Je až neuvěřitelné, že 
v době, kdy máme všichni možnost uložit jakýkoliv odpad zdarma na 
obecním sběrném dvoře, se ještě pořád mezi námi najdou tací, kterým 
nevadí svůj odpad „zlikvidovat“ tak, že jej (s)prostě pohodí někde 
v přírodě. Na relativně krátkém úseku větrolamu bylo sesbíráno tolik 
pytlů odpadu, že prostorná dodávka, která pytle svážela na sběrný 
dvůr, byla jen odpadem z této lokality zcela zaplněna.
Po celý rok mimo to probíhaly průběžně brigády za účelem oprav, 
údržby a dalšího zvelebování spolkového movitého i nemovitého 
majetku, sečení trávy v areálu chaty, střelnice a bažantnice. Dále také 
byla obcí realizována a dokončena komplexní rekonstrukce příjezdové 
komunikace k chatě, jež si vynutila i zcela nové vybudování opěrné 

stěny, zajišťující svah s vozovkou proti sesuvu. Na 
stěnu byla  instalována vyhlídková terasa a nové 
zábradlí.
Již celou řadu let také úspěšně udržujeme družbu se 
slovenskými kolegy z PZ Sekule. Navštěvujeme se na 
společných lovech, společenských akcích a pořádáme 
každoroční družební střelby o putovní pohár. Letos 
se střelby konaly na domácí půdě. Po letech, kdy 
nás slovenští kamarádi pokaždé „přestříleli“, pohár 
tentokrát konečně doma i zůstal, z čehož jsme měli 
opravdovou radost a celé klání bylo zakončeno 
pohoštěním a veselou náladou.
Jak jsem předeslal  již na začátku, udály se věci 
i méně příjemné. Bohužel nás v uplynulém roce 
navždy opustili hned dva naši členové. Pan Karel 
Varmuža a pan Ladislav Kaňka mladší. Oba tvořili, 
po dlouhá léta, důležité a významné články našeho 
spolku. Byli také výbornými kamarády, vynikajícími 
myslivci a jejich ztráta je velmi bolestná a jen velmi 

těžko nahraditelná. Čest jejich památce!
Na závěr mi dovolte, abych Vám, milí občané,  jménem spolku 
popřál veselé Vánoce, v nadcházejícím roce pevné zdraví, mnoho 
štěstí a lásky. Všechno ostatní si můžeme koupit. Děkujeme Vám 
také za Vaše ohleduplné chování k přírodě, ke všem živočichům v ní 
a za udržování pořádku a čistoty v okolí naší krásné obce. Mnoho 
nám z těch přírodních krás nezbývá, o to více si jich važme. Zároveň 
bych si dovolil  tímto oslovit Vás všechny, obzvláště  ty z mladší 
generace. Pokud máte zájem o myslivost a chtěli byste se dozvědět 
o této krásné a pro přírodu důležité činnosti něco více, nebo by Vás 
zajímalo, jaké kroky je nutné učinit k tomu, aby se člověk mohl stát 
aktivním myslivcem a třeba byste i chtěli vstoupit do našich řad, tak se 
přijďte za námi podívat na chatu, nebo oslovte kteréhokoliv z našich 
členů. Určitě nebudeme proti a rádi Vás uvidíme. Myslivosti zdar!
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Přehled činnosti MRS z. s., pobočného spolku 

Zaječí za rok 2018

Ing. Petr Grmela, předseda spolku, Mgr.  Marcel Stratilík, jednatel 
spolku

Členská základna pobočného spolku MRS z. s. pobočného spolku 
Zaječí v závěru kalendářního roku 2017 na výroční členské schůzi 
zvolila pro nové volební období (2018 – 2022) nový výbor. V rámci 
usnesení byl schválen požadovaný směr dalšího vývoje spolku 
a byly stanoveny nové konkrétní cíle,  jak krátkodobé – na  rok 
2018, tak i dlouhodobé pro celé další čtyřleté volební období. Mezi 

dlouhodobé cíle patří zejména péče o svěřené  rybářské  revíry, 
dokončení stavebních úprav na rybářské klubovně v domě č. p. 129 
na ulici Školní a dobudování zázemí na dětském rybníčku tak, aby 
zde děti nalezly vše potřebné pro zdokonalování se v rybářských 
dovednostech. Práce s dětmi a mládeží zůstává i nadále naší prioritou. 
Věříme a doufáme v to, že nás jednou tito malí rybáři plně nahradí 
a díky nim tento překrásný koníček spojený s pobytem v přírodě 
v Zaječí nikdy nezanikne.
Výbor pobočného spolku v roce 2018 uspořádal rybářské závody 
dospělé, které se uskutečnily 9. června na rybářském revíru Dyje 
4E. 10. června se na závodní posty na dětském rybníčku postavily 
děti. Závodily ve dvou věkových kategoriích. Do 8 let a od 9 do 

15 let. Byli jsme spokojeni s velmi hojnou účastí padesáti malých 
lovících. Těm nejmenším při lovu mohli pomáhat jak jejich rodiče, 
tak i pyšní prarodiče. I na závodech dospělých byla početná účast. 
60 odhodlaných rybářů předvádělo to nejlepší ze svého rybářského 
umění, které bylo korunováno úlovky pěkných ryb, zejména kaprů. 

Podzimní rybářské závody za účasti cca 20 dětí konané 10. října byly 
vlastně důstojným ukončením jejich rybářského roku. V souvislosti 
nejen se zmíněnými rybářskými závody bychom chtěli touto cestou 
poděkovat zejména Radě obce Zaječí, všem zastupitelům i štědrým 
sponzorům a příznivcům Petrova cechu obecně. A to za veškerou 
poskytnutou finanční a materiální pomoc. Je důležité zdůraznit, že 
bez jejich pomoci by nebylo vůbec možné akce toho typu pořádat.
Za přínosné dále považujeme účast našich členů na akci s názvem 

Ukliďme Česko. Tak jako v předcházejících letech, byla pro naše 
členy určena konkrétní lokalita v katastru obce. V letošním roce to 
byly opět meze kolem silnice od areálu bývalého JZD až k vinařství 
Vajbar. V rámci tohoto úklidového dne bylo na sběrný dvůr odvezeno 
cca 1000 kg všemožného odpadu.
Pokud bychom chtěli činnost spolku shrnout do dvou vět, pak 
musíme konstatovat, že  letošní cíle byly naplněny a společnými 
silami  jsme udělali mnoho prospěšné práce. Čeho si asi vážíme 
nejvíc, je úspěšná práce našeho rybářského kroužku dětí. Děkujeme 
všem členům spolku za zodpovědný, svědomitý a nadšený přístup 
ke svěřeným úkolům bez nároku na jakýkoli honorář.
Závěrem přejeme všem lidem dobré vůle do nového roku hodně 
štěstí, zdraví a osobních úspěchů.
Petrův zdar.

Mladá vína 2018

Spolek Vinaři Zaječí

Pátý ročník, 14 sklepů, 630 platících návštěvníků. Toto jsou čísla 
pro mnoho obcí nedosažitelná. Při neustálém nárůstu akcí v okolních 
obcích nikdo z nás, členů spolku Vinařů Zaječí, nevěřil, že se 
z  loňských 453 návštěvníků dostaneme někam dál. Taky zájem 
zaječských vinařů o tuto akci byl úctyhodný a trochu nás i zaskočil. 
Z loňských 11 vinařů (zatím nejvíce), se nás zúčastnilo akce Mladá 
vína 14 sklepů a vinařství. Všechny sklepy a penziony byly plné, 
zaječské mladé víno všem chutnalo, selské svačinky a kulturní 
programy jednotlivých sklepů jenom umocňovaly dobrou náladu.
Že se Vám v Zaječí líbí, to nás moc těší. Že tu máme moc dobré 

víno, to víme, ale rádi to budeme poslouchat donekonečna. Hlavně 
to ale řekněte tam u Vás doma. Tak takhle nějak vypadala nejčastější 
debata ve vinných sklípcích.
Nikomu nevadilo špatné počasí, o to více bylo pak útulno ve sklípcích 
a sklepech, o to více si pak musíme vážit našich návštěvníků, že 
je ani to špatné počasí neodradilo od návštěvy naší obce. Právem 
můžeme být na Zaječí, coby vinařskou obec a na zaječská vína hrdi. 

A kdo by tomu snad nechtěl věřit, toho o tom můžeme jednoduše 
přesvědčit již na následující připravované akci Vinařů Zaječí – na 
Zaječském velikonočním koštu 2019.
Budeme se na Vás těšit.
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OD DO NÁZEV AKCE OBEC MÍSTO ZAČÁTEK 
AKCE

12.01.2019 Krojovaný ples Velké Pavlovice sokolovna 20,00
12.01.2019 Fotbalový turnaj O pohár Modrých Hor Velké Pavlovice tělocvična 13,00
19.01.2019 Hasičský ples Bořetice kulturní dům 20,00
19.01.2019 Zahrádkářský ples Kobylí sokolovna 20,00
19.01.2019 Myslivecký ples Velké Pavlovice sokolovna 20,00
26.01.2019 Ples nezávislých kandidátů Němčičky kulturní dům 20,00
26.01.2019 Hasičský ples Kobylí sokolovna 20,00
02.02.2019 Krojovaný ples Bořetice kulturní dům 20,00
02.02.2019 Vinařská zabíjačka Němčičky Vinařský dvůr 10,00
16.02.2019 Krojovaný ples Němčičky kulturní dům 20,00
16.02.2019 Sokolský ples Kobylí sokolovna 20,00

16. a 17. 2.2019 Lyžování - okresní přebor žactva a Jihomoravský lyžařský pohár Němčičky lyžařský svah Němčičky 9,00
23.02.2019 Krojovaný ples Kobylí sokolovna 20,00
23.02.2019 Reprezentační ples SSRKH Bořetice kulturní dům 20,00
23.02.2019 Společenský ples Modrých Hor Velké Pavlovice sokolovna 19,30
01.03.2019 Taneční zábava Němčičky kulturní dům 20,00
02.03.2019 Velkopavlovické ostatky Velké Pavlovice sokolovna
09.03.2019 Regionální výstava vín Kobylí sokolovna 10,00
15.03.2019 Studentský ples Velké Pavlovice sokolovna
23.03.2019 Běh O velkopavlovickou meruňku Velké Pavlovice
24.03.2019 O malovanů pantličku Augusty Šebestové Kobylí sokolovna 14,00
13.04.2019 Výstava vín Vrbice kulturní dům 10,00
13.04.2019 Jarní šlapka 2019 - otevření cykloturistické sezóny Velké Pavlovice akce v terénu
20.04.2019 Po kobylských uličkách za vínem Kobylí vinné sklepy 10,00
21.04.2019 Velikonoční výstava vín Bořetice kulturní dům 9,00
28.04.2019 Hody sv. Jiří Kobylí kostel - prostranství před kostelem
27.04.2019 30 vín Modrých Hor Velké Pavlovice sokolovna 17,00
27.04.2019 Jarní přechod Pálavy Velké Pavlovice akce v terénu
04.05.2019 Májové otevřené sklepy Velké Pavlovice vinné sklepy 11,00
04.05.2019 Otevřené sklepy z kopca do kopca Vrbice vinné sklepy 11,00
08.05.2019 Pěší pouť z Kobylí do Žarošic Kobylí od kostela 8,00
11.05.2019 Velkopavlovický gulášfest Velké Pavlovice Ekocentrum Trkmanka
18.05.2019 Krajem vína - Májové putování okolím Modrých Hor Velké Pavlovice Ekocentrum Trkmanka, akce v terénu 9,00
18.05.2019 Košt vín Němčičky kulturní dům 14,00
18.05.2019 Dětské hodečky Kobylí sokolská zahrada 14,30
24.05.2019 Noc kostelů Velké Pavlovice kostel NPM
24.05.2019 Noc kostelů Kobylí kostel sv. Jiří
25.05.2019 Modrohorské zpívání Velké Pavlovice Ekocentrum Trkmanka
25.05.2019 Den otevřených sklepů Bořetice vinné sklepy 11,00
02.06.2019 Festival mladých dechovek Mirka Pláteníka Velké Pavlovice areál sokolovny
08.06.2019 Vinařský triatlon Němčičky koupaliště, akce v terénu 8,00
08.06.2019 Vrbecká dědina Vrbice sólo u kulturního domu 20,00
15.06.2019 17.06.2019 Krojované hody Kobylí Kobylí sokolská zahrada 15,00
15.06.2019 16.06.2019 Střelby na loveckém kole Velké Pavlovice Střelnice - myslivna
22.06.2019 Expedice Krajem André Hustopečsko cyklostezka Krajem André 9,00
22.06.2019 Svatojánská noc & Letní slunovrat Velké Pavlovice Ekocentrum Trkmanka

Kulturní akce 2019
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Nejvýznamnější tradice obce Zaječí – Hody

Valérie Veselá

První víkend v červenci si v Zaječí už asi nikdo nedovede představit 
bez  tradičních krojovaných hodů. Letošní  rok byl  tento víkend 
s datem 7.–8. 7. 2018. A i tento rok 
nám počasí přálo. Letos o to více, 
že nebylo ani zima, nepršelo a ani 
nebylo příliš horko. Zkrátka, počasí 
jako vymodlené, stejně tak jako na 
dnes již i tradiční hodky, které se 
letos konaly 14. 7. 2018.

Hody se těší stále větší oblibě nejen 
místních, ale i turistů, kteří na Jižní 
Moravu a do Zaječí stále více hledají 
cestu. Letos uspořádala hody opět 
mladá zaječská chasa. Bylo 11 párů 
v čele s Lukášem Tišnovským jako 
první stárkem a Romanou Žďárskou, 
jeho stárkou, od jejíhož domu se 
první den odcházelo ke starostce pro 
převzetí hodového práva. Převzetí 
hodového práva značí to, že první 
stárek přebírá zodpovědnost za dění 
v obci po dobu hodových slavností. 
Po slavnostním zahájení před obecním úřadem se za doprovodu 
dechové hudby „Zlaťanky“ vydal krojovaný průvod na hodový 
plac. Druhý den byly hody pod taktovkou oblíbené „Lácaranky“ 
a vyvrcholením hodových slavností,  jako každým rokem, bylo 
předávání hodového práva starým stárkům. Po nedělní půlnoční 
večeři pak proběhlo jedinečné „žufánkové“ sólo, kterým je proslulá 
právě jen obec Zaječí.
Hodky jsou tzv. „dozvuky hodů“ a začínají se již těšit téměř stejné 

oblibě jako hody, byť byly letos teprve pátým rokem. Letos k poslechu 
a tanci na hodky hrála dechovka Sokolka a vtáhla do tanečního reje 
nejeden zaječský i přespolní pár.
Hody jsou nejen zábava, ale  i starost. Na přípravě se podílela 
nejen chasa, ale i nadšenci folklóru ze Zaječí, a všem, kteří přispěli, 
děkujeme. Vážíme si i příspěvku obecního úřadu a jsme rádi, že 

tato  tradice v naší obci  stále 
přetrvává. Pojďme  se ovšem 
krátce podívat na původ hodů 
do historie.
Pojem „hody“ je synonymem 
pojmu posvícení. V podstatě se 
jedná o svátek místního patrona 
nebo o výročí posvěcení koste-
la. V Zaječí  je kostel Sv. Jana 
Křtitele, který slaví svátek 24. 6. 
Dříve  tak  i  připadal  termín 
hodů v Zaječí právě na termín 
posledního víkendu v červnu. 
Nicméně tento víkend slaví hody 
sousední obec a proto byly již 
před desítkami let posunuty naše 
hody na první víkend v červenci. 
S tímto posunem ale jako by se 
u nás pozapomnělo právě na 
podstatu hodů a tou není před-
hodový pečlivý úklid, převlékání 

se do vyšívaných krojů a zábava, ale poděkování za vše, co máme.
Kde jinde můžeme více poděkovat, než právě v chrámě, v našem 
krásném kostele, který je tolik opomíjen místními a tolik obdivován 
všemi ostatními?
Letošní hody i hodky se vydařily a doufáme, že tato tradice bude 
nejen zůstávat, ale že se bude nadále prohlubovat. Těšíme se s díky 
na další setkání na hodovém place.
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SK klub stolního tenisu Zaječí

Milan Hasilík

Zájem o tento krásný sport v naší obci roste a to nás velmi těší!!!
Pár slov z činnosti našeho oddílu.
Od září jsme se začali připravovat na sezónu 2018–2019. V říjnu byla 
sezóna stolního tenisu oficiálně zahájena. Vzhledem ke zvýšenému 
zájmu z řad dospělých o stolní tenis, rozšířili jsme naši základnu 
o oddíl C a přihlásili ho vedle oddílů A a B do soutěže okresního 
přeboru.
V měsíci září  jsme oslovili žáky ZŠ s možností přihlásit se do 
kroužku stolního tenisu. S napětím jsme čekali, jestli žáci projeví 
zájem. Čekalo nás milé překvapeni, účast 15 a někdy i více žáků na 
hodinách nás velmi těší. Vedoucími kroužku stolního tenisu jsou 
Ing. Jaroslav Osička a pan Kamil Popovský. Pevně věřím, že elán 
vydrží žákům i vedoucím a v příští sezoně budeme mít vhodné 
reprezentanty naší obce ve stolním tenise z řad nejmladších. Pro 
členy oddílu žáků připravujeme Vánoční turnaj ve stolním tenise na 
21. 12. 2018 od 17.00 hodin. Pro všechny účastníky budou připraveny 
odměny, účast na turnaji je zdarma. Tímto bych chtěl pozvat rodiče, 
aby se na své děti přišli podívat. Pro dospělé připravujeme tradiční 
Štěpánský turnaj ve stolním tenise, který proběhne 26. 12. 2018 od 
9 hodin v tělocvičně ZŠ.
Závěrem děkuji všem sponzorům a zastupitelstvu obce za poskytnutí 

finanční dotace na podporu sportu v obci, vedení ZŠ Zaječí děkuji 
za pronájem tělocvičny pro hodiny stolního tenisu dětí i dospělých.

Naše účast na brigádách:
V dubnu jsme se zúčastnili akce Ukliďme Česko – Ukliďme Zaječí 
a v srpnu jsme pomohli ZŠ při utěsnění oken v tělocvičně ZŠ.

V závěru chci popřát mnoho sportovních úspěchů svým svěřencům 
a hlavně všem děkuji za jejich snahu, nadšení.

ZA ČLENY KLUBU PŘEJI VŠEM OBČANŮM KRÁSNÉ 
A ŠŤASTNÉ SVÁTKY VÁNOČNÍ A DO NOVÉHO ROKU 
ZDRAVÍ A ŠTĚSTÍ.

Energeia klub – 24 Fitklub Zaječí

Tým ENERGEIA klubu

Rok se s rokem sešel a my můžeme s radostí 
konstatovat, že se nám daří ozdravovat Česko.
Naše aktivity  jsme přesunuli do prostor 
fitness U Kapličky, kde provozujeme nejen 
fitness, ale i nutriční poradnu, měření fyzické 
kondice, poskytujeme různé tréninky pro 
tělo i ducha. Přidali se k nám další kolegové, 
kteří vzešli z řad klientů.

Díky  vzdělávacím  programům  se  nám 
daří navyšovat  tzv. nutriční  IQ nejen nás 
samotných, ale  i našich klientů, kteří  tak 
pochopili, že naše zdraví máme především 
ve svých vlastních rukách. A tak si někteří 
upravují svoji váhu směrem dolů a zbavují 
se nadbytečných tuků, které si tělo vytvořilo 
díky nepříznivému životnímu stylu, někteří si 
svoji váhu upravují směrem nahoru a navyšují 
svůj podíl svalstva na celkové kondici, někteří 
si postavy formují a především všichni pracují 
na udržení svého zdraví, což dnešní hektická 
doba vyžaduje! To nás těší nejvíce.

A tak s jistotou můžeme říci, že správná, 
zdravá a vyvážená strava, zdravý a vyvážený 
pohyb a především zdravá mysl nám všem 
přináší prosperitu. A nebojíme se říci, že 
prosperitu v mnoha směrech.

Pokud jste nás tedy ještě nenavštívili, ze-
ptejte se těch, kteří již naše služby využívají 
a případně přijďte s nimi. Můžete využít 
i skvělého wellness, a tak dopřát svému tělu 
vše potřebné pro relaxaci, regeneraci a zdraví.

Těší se na vás Milan, Eva a tým 
ENERGEIA klubu, tel: 721 126 189.

POZVÁNKA - SK klub stolního tenisu
Zveme všechny příznivce stolního tenisu na

ŠTĚPÁNSKÝ TURNAJ,
který se bude konat ve středu 26. 12. 2018 od 9.00 hodin 

v tělocvičně ZŠ.
Prezentace od 9.00 hodin, Zahájení turnaje v 9.30 hodin

Startovné 150 Kč, v ceně je trampská klobása,
pivo, limo a káva.

Ceny pro účastníky jsou zajištěny.

Rozvážíme v okruhu 20km. 
Při objednávce více jídel je možný rozvoz i nad 20km.

V případě zájmu volejte 605 77 55 75.

Na výběr máme ze tří druhů meníček.
Pro důchodce ze Zaječí sleva 6kč z obědu.

Cena rozvozového menu je 65,- 
Nabízíme rozvoz meníček pro:

obchody, �rmy, úřady, důchodce i občany.

ROZVOZ MENU

inzerce:
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Tříkrálová sbírka 2019

Vážení občané, opět se zapojujeme do ce-
lonárodní Tříkrálové sbírky, kterou pořádá 
Charita České republiky.
Naše skupinky budou chodit v ulicích obce 

v sobotu 5. ledna od 13.00 hodin.
Zveme všechny koledníčky, kteří by se 
chtěli zapojit, zazpívat si a třeba i vykoledovat 
nějakou drobnost, aby přišli v sobotu ve 12.45 
hodin k obchodu.
S sebou potřebujete  jen  teplé oblečení a 
třeba i  jednoduchý kostým (plášť z bílého 
prostěradla a papírovou korunku). 
Těšíme se na Vaše vlídné přijetí a děkujeme, 
že pomáháte.

Za pořadatele:
Kristýna Dobešová Zimmermannová
telefon 606 541 912
email: krista.z@volny.cz.

Přehled o chodu fotbalových týmu mužů  

„A“ a „B“ v probíhající sezóně.

Lukáš Bidmon

„A“mužstvo:
Po minulé  sezóně mužstvo obsadilo ve 3.  třídě druhé místo 
a  i přesto se nám podařilo mimořádným postupem postoupit do 

okresního přeboru. Ve vedení kádru zůstali 
Lukáš Bidmon a Martin Hlávka. Mužstvo 
opustili Radek Pátek, Luděk Kubiš a Luboš 
Kuba. V novém ročníku okresního přeboru 
bylo v kádru 17 hráčů, bohužel čtveřice do-
mácích hráčů s námi přestala trénovat a jezdit 
na utkání. S počtem 13 hráčů, hrát okresní 
přebor, je věc nemožná. Tudíž bylo mužstvo 
doplněno o 2 přespolní hráče, když domácí 
hráči nemají zájem reprezentovat svoji obec. 
Nyní se mužstvo skládá z více jak poloviny 
přespolních hráčů, ale když domácí nechtějí, 
tak to jinak vyřešit nejde. Přespolním hráčům 
se vyplácí cestovné, protože je doba, kdy vám 
sem nikdo zadarmo jezdit nebude. To cestovné, které se jim vyplácí, 
nejde, a to podotýkám, z obecního rozpočtu, ale z kasy, z bufetu 
a dalších akcí, které sami na hřišti pořádáme!

V okresním přeboru jsme kvůli přestavbě fotbalového areálu museli 
odehrát první čtyři kola na venkovních hřištích, kde se nám vůbec 
nedařilo a nedovezli jsme ani bod. Nyní se mužstvo chytlo a sbírá 
bod za bodem.
Mužstvo se nyní ve vyrovnané tabulce okresního přeboru nachází 
na 6. místě s 15 body, za 4 výhry, 3 remízy a 3 prohry.
Po prvních kolech nám přestalo spoustu lidí věřit, ale mužstvo se 
semklo a po první výhře již neprohrálo 6 utkání v řadě. Do konce 
sezóny zbývá ještě odehrát dva zápasy, tak budeme věřit, že ještě 

nějaké body získáme.

„B“mužstvo:
Tohle mužstvo se po delší době opět přihlásilo do 
soutěže. Za vznik tohoto mužstva patří dík Radku 
Duchanovi, který si hráče sám oběhl a postaral se 
o jeho chod. Někteří lidé nám vyčítají, že nemůžeme 
z „béčka“ posunout hráče do „A“ mužstva, ale to 
v podstatě ani nejde. V tomhle mužstvu jsou hráči 
s věkem 40 a výš, a hrát okresní přebor nebo 4. třídu 
je hodně velký rozdíl. Hráči, kteří  tu hrají, si na 
vrcholu už svoje odehráli a  jdou si zahrát prostě 
jen pro zábavu. Tohle mužstvo se skládá v podstatě 
celé z domácích hráčů.

Mužstvo má odehráno zatím jen 10 zápasů se ziskem 6 bodů za dvě 
výhry a patří mu zatím poslední příčka, ale jak jsem zmínil, tady to 
umístění nehraje žádnou roli.

inzerce:
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Společenská kronika

Životní jubileum:
Červenec:
Tůmová Drahomíra    60 let
Krejčí Květoslava    70 let
Hübnerová Marie    70 let
Haman Ladislav    75 let

Srpen:
Žůrková Vlasta      70 let
Dobrovolná Marie    80 let
Vojtěšek Jaroslav    80 let
Rožnovská Marie    85 let

Září:
Ott František      65 let
Osička Stanislav    70 let
Zajícová Justina     70 let
Kadlecová Jarmila    70 let
Damborská Františka    75 let
Horák Zdeněk      85 let

Říjen:
Tomková Anna      60 let
Cvrček Josef      65 let
Tomek Václav      70 let
Schäffer Miroslav    70 let

Listopad:
Horáček Stanislav    65 let
Dvořáková Oľga    75 let

Prosinec:
Navrátil Miroslav    70 let
Kratochvíla Rostislav    70 let
Kubišová Ludmila    80 let

Narozené děti:
Lindnerová Ema
Popovský Lukáš
Barvíková Melánie
Masař Kryštof
Bednář Michal
Kubová Rozálie
Kupka Dominik
Jeřábek Dominik

Rozloučili jsme se:
Schiller Lubomír
Brůnová Věra
Kaňka Ladislav ml.
Prchalová Jiřina
Hájek Karel
Buček Jiří

Adventní koncert v kostele sv. Jana Křtitele

Kristýna Dobešová Zimmermannová

Vážení občané, kulturní, sportovní a školská komise Rady 
obce Zaječí Vás srdečně zve na krásný Adventní koncert, který 
se bude konat v kostele sv. Jana Křtitele v sobotu 22. 12. 2018 
od 17.00 hodin.
Na koncertě nejdříve vystoupí dětský pěvecký sbor Základní 
školy Zaječí pod vedením paní učitelky Silvany Karafiátové 
a následovat bude vystoupení skvělé zpěvačky Evy Henychové, 
kterou si můžete pamatovat jako malou zrzavou dívku s kytarou 
z československého, rodinného,  televizního seriálu režisérky 
Vlasty Janečkové „My holky z městečka“.
Vstupné na koncert bude dobrovolné a výtěžek již  tradičně 
věnujeme nadaci Dobrý anděl.
Po skončení koncertu je pro Vás připraveno malé občerstvení 
na zahřátí v hrníčcích s logem obce Zaječí.

Noc kostelů

Noc kostelů se bude konat v pátek 24. května 2019 od 18.00 do 22.00 hodin.

Z historie Noci kostelů
Noc kostelů nabídla široké veřejnosti v České republice poprvé v roce 2009 možnost 
navštívit kostely a modlitebny a poznat nejen jejich kulturní hodnotu, ale také se seznámit 
s křesťanstvím prostřednictvím hudby, výtvarného umění, divadelního představení, rozhovoru 
či setkání. Noc kostelů se bude konat v pátek 24. května 2019 od 18.00 do 22.00 hodin.

První Noc kostelů
Do prvního ročníku Noci kostelů v roce 2009 se zapojilo 25 kostelů v brněnské a 9 
kostelů v plzeňské diecézi. I přes nepřízeň počasí bylo v Brně a okolí zaznamenáno 90.000 
návštěvnických vstupů, a dalších 10.000 v Plzni.

Napjaté očekávání pořadatelů, kteří dlouho dopředu pečlivě připravovali programy, se již 
během večera proměnilo v radost z velkého množství návštěvníků, kteří využili pozvání 
do našich kostelů a zajímali se o hudbu, umění, historii, ale také o to jak žijeme naši víru. 
Návštěvníci velmi oceňovali možnost navštívit místa, která jsou veřejnosti běžně nepřístupná 
a v reakcích mnozí oceňovali dostupnost kněží a řeholníků, kteří byli po celou dobu plně 
k dispozici a ochotně odpovídali na dotazy návštěvníků.

Více informací na: https://www.nockostelu.cz/
Na Štědrý den bude bohoslužba na oslavu 

narození Božího Syna Ježíše Krista 24. 12. 
od 19.15 v kostele Sv. Jana Křtitele

Štědrovečerní bohoslužba
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